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Диагностическая работа английскому языку  

Вариант № 2001 

(письменная часть) 

Инструкция по выполнению работы 

Письменная часть диагностической работы по английскому языку состоит из 

четырёх разделов, включающих в себя 32 задания. 

      На выполнение заданий письменной части экзаменационной работы 

отводится 2 часа (120 минут). 

     В разделе 1 (задания по аудированию) предлагается прослушать несколько 

текстов и выполнить 8 заданий на понимание прослушанных текстов. 

Рекомендуемое время на - выполнение заданий данного раздела - 30 минут. 

     Раздел 2 (задания по чтению) содержит 8 заданий на понимание 

прочитанных текстов. Рекомендуемое время на выполнение заданий раздела 

- 30 минут. 

     Раздел 3 (задания по грамматике и лексике) состоит из 15 заданий. 

Рекомендуемое время на выполнение заданий раздела - 30 минут. 

      Ответы к заданиям 3-8 и 10-16 записываются в виде одной цифры, 

которая соответствует номеру правильного ответа. Запишите эту цифру в 

поле ответа в тексте работы, а затем перенесите в бланк ответов № 1. 

 
      Ответы к заданиям 1, 2, 9 записываются в виде последовательности 

цифр. Эту последовательность цифр запишите в поле ответа в тексте работы, 

а затем перенесите в бланк ответов № 1. 

  
      Ответы к заданиям 17-31 записываются в виде слова (нескольких слов). 

Ответ запишите в поле ответа в тексте работы, а затем перенесите в бланк 

ответов № 1. 

 
     В разделе 4 (задание по письму) дано 1 задание, предлагающее написать 

личное письмо. В бланке ответов № 2 укажите номер задания и запишите 

ответ к нему. 

Рекомендуемое время на выполнение задания - 30 минут. 

      Все бланки заполняются яркими чёрными чернилами. Допускается 

использование гелевой, капиллярной или перьевой ручек. 

     При выполнении заданий можно пользоваться черновиком. Записи в 

черновике не учитываются при оценивании работы. 

     Баллы, полученные Вами за выполненные задания, суммируются. 

Постарайтесь выполнить как можно больше заданий и набрать наибольшее 

количество баллов. 

Желаем успеха! 
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Раздел 1 (задания по аудированию) 
 

 

 
 
 

 
 

Вы два раза услышите четыре коротких диалога, обозначенных буквами А, 

B, C, D. Установите соответствие между диалогами и местами, где они 

происходят: к каждому диалогу подберите соответствующее место действия, 

обозначенное цифрами. Используйте каждое место действия из списка 1–5 

только один раз. В задании есть одно лишнее место действия. 
 

 

 
 

1) At home 

2) In a museum 

3) In an art lesson 

4) In a shop 

5) At the airport 
 

 

Запишите в таблицу выбранные цифры под соответствующими буквами. 
 

Ответ: 

Диалог 
 

A 

 

 

B 

 

 

C 

 

 

D 

 

Место 

действия 

    

 
 
 

 
 

Вы два раза услышите пять высказываний, обозначенных буквами А, В, С,  

D, Е. Установите соответствие между высказываниями и утверждениями из 

следующего списка: к каждому высказыванию подберите соответствующее 

утверждение, обозначенное цифрами. Используйте каждое утверждение из 

списка 1–6 только один раз. В задании есть одно лишнее утверждение. 
 

 

 
 

1) The speaker describes his/her family tradition. 

2) The speaker describes his/her family business. 

3) The speaker talks about his/her family legend. 

4) The speaker says that he/she misses his/her family very much. 

5) The speaker explains why he/she would like to have a large family. 

6) The speaker talks about family problems and conflicts. 
 

 

Запишите в таблицу выбранные цифры под соответствующими буквами. 
 

Ответ: 
 Говорящий  

 

A 

 

 

B 

 

 

C 

 

 

D 

 

 

E 

 

 Утверждение       

 

1 
 

2 
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Вы услышите разговор двух друзей. В заданиях 3–8 в поле ответа запишите 

одну цифру, которая соответствует номеру правильного ответа. Вы 

услышите запись дважды. 
 

 

 
 

 
 

Mia and her friends are arranging a party because 

1) they want to celebrate the beginning of a new school year. 

2) they want to help the new students feel comfortable in class. 

3) they usually have parties every Saturday. 
 

 

 
 

 

Ответ:  

 
 

 
 

Mia believes that it will be great if everyone  

 
 

1) puts on a mask. 

2) brings some pizza. 

3) makes a new dress. 

 

Ответ:  

 
 
 

 
 

In Paris Mia spent most of her time  

 
 

1) visiting her relatives. 

2) learning languages. 

3) sightseeing. 

 

Ответ:  

 
 
 

 
 

Mia spent the rest of the summer  

 
 

1) in her home town. 

2) in the country. 

3) at the seaside. 

 

Ответ:  

 

3 
 

4 
 

5 
 

6 
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According to the conversation, last summer was  

 
 

1) colder than usual. 

2) hotter than usual. 

3) near normal. 

 

Ответ:  

 
 
 

 
 

Mia’s new hobby is  

 
 

1) photography. 

2) collecting posters. 

3) cooking. 

 

Ответ:  

 
 

 

По окончании выполнения заданий 1–8 не забудьте перенести свои 

ответы в БЛАНК ОТВЕТОВ № 1! Запишите ответ справа от номера 

соответствующего задания, начиная с первой клеточки. При переносе 

ответов в заданиях 1 и 2 цифры записываются без пробелов, запятых и 

других дополнительных символов. Каждую цифру пишите в отдельной 

клеточке в соответствии с приведёнными в бланке образцами. 
 
 

7 
 

8 
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Раздел 2 (задания по чтению) 
 
 

 
 

Прочитайте тексты и установите соответствие между текстами и их 

заголовками: к каждому тексту, обозначенному буквами А–F, подберите 

соответствующий заголовок, обозначенный цифрами 1–7. Используйте 

каждую цифру только один раз. В задании есть один лишний заголовок. 
 
 

 
 

1.  Which place in London keeps a message for future generations? 

2.  Which place in London is good to watch sports and buy related goods? 

3.  How long does it take to raise the famous bridge for a ship? 

4.  How does a fairytale character help real people of London? 

5.  Which London bridge got a nickname after its reconstruction? 

6.  What is the most visited tourist attraction in London? 

7.  What were the false buildings in London made for? 
 

A.  Tower Bridge, which is over a hundred years old, has become a symbol 

of London. It is the only bridge on the Thames that can be raised and lowered 

to allow ships to pass. Nowadays it takes only 90 seconds for the heavy 

drawbridges to be pulled up with electric motors. It is considered that 

watching the Tower Bridge opening brings good luck. 

B.  Waterloo Bridge is a foot traffic bridge crossing the River Thames in London. 

It was opened in 1817, on the second anniversary of the famous battle. A 

century later, in the early 1940s, the famous Bridge needed to be rebuilt. It 

was during World War II, and most men were away fighting. So the bridge 

was rebuilt mainly by women. The new Waterloo Bridge was opened in 1945 

and got a second name, the ‘Ladies Bridge’. 

C.  Wembley Stadium is a football stadium located in Wembley Park, London. 

The stadium is home not only to football. It also hosts concerts, rugby games 

and American football games. There is Wembley Market not far from the 

stadium. Unlike many London street markets, this one is situated in an open 

space. A visit here is a good option for football fans to find club T-shirts, 

boots or accessories. 

D.  23 and 24 Leinster Gardens in Paddington (just opposite Hyde Park) are fake 

houses built to hide the Tube line running underneath. The windows are 

painted on, there are no letter boxes, and behind the facade there is a railway. 

The first London underground trains were steam trains so they needed 

ventilation. Underground lines were planned with tunnels and open-air 

sections so the trains could let out their steam and smoke, and that is what the 

house facades are hiding. 

9 
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E.  Great Ormond Street Hospital, which is situated at Russell Square, London, 

owns the copyright to Peter Pan, a story written by J.M. Barrie. The author 

had no children himself and gifted the rights to his famous literary pieces to 

the hospital in 1929. The hospital receives royalties from all films, cartoons 

and performances of Peter Pan. All the money is used to run the hospital. 

F.  Cleopatra's Needle was brought to London in 1819 from Alexandria, the royal 

city of Cleopatra. Underneath Cleopatra’s Needle there’s a time capsule from 

1778. It keeps information about 18th century life. It contains copies of the 

Bible in several languages, a portrait of Queen Victoria, a set of British coins, 

cigars, a razor, a map of London, copies of 10 daily newspapers and pictures 

of the 12 best-looking English women of the day. 
 

 

 

 

 

Запишите в таблицу выбранные цифры под соответствующими буквами. 
 

Ответ: 
Текст A B C D E F 

 Заголовок        

 

 
 

Прочитайте текст. Определите, какие из приведённых утверждений 10–16 

соответствуют содержанию текста (1 – True), какие не соответствуют  

(2 – False) и о чём в тексте не сказано, то есть на основании текста нельзя 

дать ни положительного, ни отрицательного ответа (3 – Not stated). В поле 

ответа запишите одну цифру, которая соответствует номеру правильного 

ответа. 

The University of St Andrews 

The University of St Andrews is located in the small town of St Andrews on the east 

coast of Scotland. It is the oldest university in Scotland, and the third oldest 

university in the United Kingdom after Oxford and Cambridge. 

In the middle ages, there were no universities in Scotland and young Scottish people 

had to go abroad to study. Many of them went to study in France, 

to Paris University. In May 1410 a group of academics, mainly graduates 

of Paris University and the Universities of Oxford and Cambridge, started a school 

of higher learning in St Andrews, which offered courses of lectures in logic, 

philosophy, and law. Later the school turned into a university. 

The town of St Andrews had not been chosen as the place for the 

first university of Scotland by chance. It was located not far from Edinburgh, the 

capital of Scotland.  In the 15th century, the town of St Andrews was already an 

important religious centre of the country. It had a monastery, a cathedral and several 

churches. The town was well-known in Europe. 

By the middle of the 16th century, St Andrews was quite a big university and had 

three colleges. Even today some of the university buildings date back to this period 

and they are still in use. In the 17th to 19th centuries, St Andrews University went 

100balnik.ru.com



Английский язык. 10 класс  Вариант 2001 - 7 

Копирование не допускается 

through a period of decline. It had serious financial problems, and the number of 

students got very low. It was recorded that in 1773, the university had only 100 

students. 

However, in the 19th century the town of St Andrews became a trendy holiday 

destination. The railway arrived in the town, the population increased, and a lot of 

new streets and houses were built.  The University of St Andrews got back its fame 

as one of the best universities: the number of students and professors increased. 

Today St Andrews University has a world-class reputation in teaching and research. 

It is considered to be one of the best in the United Kingdom. The University 

population (staff and students) numbers nearly 9,000. They come from more than 

100 countries. St Andrews’ graduates include statesmen, inventors, authors, political 

leaders and journalists. 

No wonder the university has many traditions. One of them is the red academic 

gown which is usually worn at formal university occasions (several times a year). 

First-year-students wear their gowns on the shoulders, then, in the second year, off 

the shoulders. Third-year-students wear the gown off the left shoulder or on the right 

shoulder. A fourth-year-student will wear the gown off both shoulders, across the 

elbow. 

Another famous tradition that many students choose to take part in is the May Dip. 

They get into a freezing North Sea at sunrise on the first of May. The students 

believe that this ritual will bring them good luck in exams. If you do not like a cold 

swim, you can just look after your friends’ clothes on the beach. It will also help you 

to have good luck! 
 

 

 

 
 

 
 

The University of St Andrews was founded earlier than the University of Oxford.  

 
 
 

1) 
 

True 

 

 

2) 
 

False 

 

 

3) 
 

Not stated 

 

 

Ответ:  

 
 
 

 
 

In the 15th century, lectures were given in French at the university in St Andrews.  

 
 
 

1) 
 

True 

 

 

2) 
 

False 

 

 

3) 
 

Not stated 

 

 

Ответ:  

 
 

 
 

From the 15th to the 19th century the number of students at the University 

constantly increased. 

 
 
 

1) 
 

True 

 

 

2) 
 

False 

 

 

3) 
 

Not stated 

 

 

Ответ:  

 
 

 

10 
 

11 
 

12 
 

13 
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In the 19th century, due to the changes in the town, the university started to 

develop. 

 
 
 

1) 
 

True 

 

 

2) 
 

False 

 

 

3) 
 

Not stated 

 

 

Ответ:  

 
 

 
 

Some representatives of the Royal family studied at St Andrews University.  

 
 
 

1) 
 

True 

 

 

2) 
 

False 

 

 

3) 
 

Not stated 

 

 

Ответ:  

 
 

 
 

Students wear the red gown in different ways depending on which year they are  

in. 

 
 
 

1) 
 

True 

 

 

2) 
 

False 

 

 

3) 
 

Not stated 

 

 

Ответ:  

 
 

 
 

Taking part in the May Dip swimming is obligatory for all the students.  

 
 
 

1) 
 

True 

 

 

2) 
 

False 

 

 

3) 
 

Not stated 

 

 

Ответ:  

 
 

 
 

 
 

 

По окончании выполнения заданий 9–16 не забудьте перенести свои 
ответы в БЛАНК ОТВЕТОВ № 1! Запишите ответ справа от номера 
соответствующего задания, начиная с первой клеточки. При переносе 
ответа в задании 9 цифры записываются без пробелов, запятых и других 
дополнительных символов. Каждую цифру пишите в отдельной 
клеточке в соответствии с приведёнными в бланке образцами. 
 

 

14 
 

15 
 

16 
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Раздел 3 (задания по грамматике и лексике) 
 

Прочитайте приведённый ниже текст. Преобразуйте слова, напечатанные 

заглавными буквами в конце строк, обозначенных номерами 17–25 так, 

чтобы они грамматически соответствовали содержанию текста. Заполните 

пропуски полученными словами. Каждый пропуск соответствует отдельному 

заданию 17–25. 

 

 
 

 
 

TIME is a weekly magazine published in New York. In 2010 the 

magazine  

 __________________ Facebook founder Mark Zuckerberg as 

Person of the Year. 

 

 

CHOOSE  

 

 

 

 
 
 

 
 

Everything began in February 2004, when Zuckerberg 

was still a student at Harvard. He made an online 

platform to connect college students. It helped  

 __________________ to learn and socialise. 

 

 

 

THEY 
 
 

 

 
 
 

 
 

Soon, other  __________________ joined Facebook 

and then it became popular with a much wider audience. 

UNIVERSITY 

 
 

 

 
 
 

 
 

Today Facebook __________________ by over a billion people. 

They play games, find friends, learn the news, and share photos 

there. 

               USE 

 
 

 

 
 
 

 
 

Not everyone, however,  __________________ 

Facebook is a good thing. 

 

THINK 

 
 

 

 
 
 

 
 

My  __________________ friend, Nicky, believes that I 

spend too much time online, on social networks. 

GOOD 

 
 

 

 
 
 

 
 

 “I wish you  __________________ more time with 

your real friends,” he keeps saying. 

 

SPEND 

 
 

 

17 
 

18 
 

19 
 

20 
 

21 
 

22 
 

23 
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Last Saturday when Nicky came to my place to discuss 

a school problem, I  __________________ online. He 

waited for a while but then left without saying a word. 

 

CHAT 

 
 

 

 
 
 

 
 

And he  __________________ since then. 

I feel I’ll probably have to change my habits if I want to 

have real friends, not only virtual ones. 

NOT/CALL 

 

 
 

 

 
 

Прочитайте приведённый ниже текст. Преобразуйте слова, напечатанные 

заглавными буквами в конце строк, обозначенных номерами 26–31 так, 

чтобы они грамматически и лексически соответствовали содержанию текста. 

Заполните пропуски полученными словами. Каждый пропуск соответствует 

отдельному заданию 26–31. 
 
 

 
 

 
 

St Patrick is the patron saint of Ireland. St Patrick is   

__________________ for his heroic deeds. 

 

 

FAME 

 
 

 
 

 
 

People gladly believe in  __________________ tales 

about St Patrick and don’t look for any historical 

evidence to prove them. 

 

AMAZE 

 
 

 

 
 
 

 
 

And the facts often  __________________ with the 

tales. For example, an old legend says that St Patrick 

drove all the snakes out of Ireland. 

 

AGREE 

 

 

 

 
 
 

 
 

This myth is actually untrue. At the time snakes 

appeared on the planet, Ireland was  

__________________ covered by water. 

 

 

COMPLETE 

 

 

 

 
 
 

 
 

Now it is an island which means it is surrounded by water. The 

water makes it  __________________ for snakes to get to the 

island. 

 

 

       POSSIBLE 

 
 

 

 
 

24 
 

25 
 

26 
 

27 
 

28 
 

29 
 

30 
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The same __________________ is true for New 

Zealand, Greenland, and many other islands. 

 

    SITUATE 

 

 

 

 
 

 

По окончании выполнения заданий 17–31 не забудьте перенести свои 

ответы в БЛАНК ОТВЕТОВ № 1! Запишите ответ справа от номера 

соответствующего задания, начиная с первой клеточки. При переносе 

ответов буквы записываются без пробелов, запятых и других 

дополнительных символов. Каждую букву пишите в отдельной клеточке 

в соответствии с приведёнными в бланке образцами. 

 
 

 

 
 

Проверьте, чтобы каждый ответ был записан рядом с номером 

соответствующего задания. 
 

 
 

 

Раздел 4 (задание по письму) 
 

Для ответа на задание 32 используйте бланк ответов № 2. При выполнении 

задания 32 особое внимание обратите на то, что Ваши ответы будут 

оцениваться только по записям, сделанным на бланке ответов № 2. Никакие 

записи черновика не будут учитываться экспертом. Обратите внимание 

также на необходимость соблюдения указанного объёма письма. Письма 

недостаточного объёма, а также часть текста письма, превышающая 

требуемый объём, не оцениваются. 
 

 
 
 

 
 

You have received a letter from your English-speaking pen friend, Kate. 

…We often travel as a family. Dad enjoys seeing new places and Mum likes buying 

souvenirs. And she's not the only one! The souvenir business is doing really well in 

some countries!… 

…Why do people buy souvenirs when they travel? What's the best souvenir to bring 

back, in your opinion? What place would you like to visit? Why?... 

Write him a letter and answer his 3 questions.  

Write 100–120 words. Remember the rules of letter writing.  

31 
 

32 
 

100balnik.ru.com


